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Spørgsmål nr. 414 stillet af Sundhedsudvalget den 6. april 2009 til 
ministeren for videnskab, teknologi og udvikling (Alm. del).

Spørgsmål 414

Ministeren bedes fremlægge en undersøgelse og uvildig vurdering af en eventuel 
sammenhæng mellem udbrud af f.eks. "Roskilde-syge" og andre epidemiske 
mave-tarmsygdomme, der for tiden er i udbrud, og landbrugets sæsonbetingede 
gylleudbringning, jf. læserbrev i Politiken den 29. marts 2009 med overskriften 
"Farlige bakterier".

Svar

Jeg ser mig ikke i stand til at kunne svare på spørgsmål 414, da jeg mener, at den
efterspurgte undersøgelse og uvildige vurdering ikke kan tilvejebringes af
Videnskabsministeriet.

Der synes at være tale om en sundhedsvidenskabelig undersøgelse, der skal 
påvise en eventuel sammenhæng mellem epidemiske mave-tarmsygdomme og 
landbrugets sæsonbetingede gylleudbringning. Det kan ikke udelukkes, at en 
sådan analyse enten er udarbejdet eller er under udarbejdelse af forskergrupper på 
danske universiteter eller forskningsinstitutioner. Det vil jeg opfordre 
Sundhedsudvalget til at undersøge. Som videnskabsminister afgør jeg imidlertid 
ikke, hvilke videnskabelige undersøgelser der skal igangsættes på de danske 
forskningsinstitutioner. Det er op til forskerne selv, hvorefter de har muligheden 
for at ansøge om midler igennem det statslige forsknings- og 
innovationsrådgivende og bevilgende system.

Såfremt der er tale om en undersøgelse af en mere sundhedspolitisk karakter, 
mener jeg, at undersøgelsen overordnet set berører emner som 
sygdomsbekæmpelse og befolkningens sundhed. Spørgsmålet bør derfor rettes til 
ministeren for sundhed og forebyggelse.  


